



ສາມາດອອກຂ່າວໄດ້ທັນທີ

ປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອ ວຽກງານ ການຕິດຕາມ ແລະ ພະຍາກອນ ແມ່ນ້ຳ

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ, ວັນທີ 26 ກຸມພາ 2021 — ໃນວັນນີ້ ລັດຖະບານປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ໄດ້ໃຫ້ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້ຳ ຈຳນວນ 2,9 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ ໃຫ້ແກ່ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ (ຄມສ) ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນຍຸດທະສາດໃໝ່ຂອງ ຄະນະກຳມາທິການດັ່ງກ່າວ ໂດຍສົ່ງເສີມການພັດທະນາດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບ ໃນພາກພື້ນນີ້.

ແມ່ນ້ຳຂອງ ແລະ ສາຂາແມ່ນ້ຳຂອງ ໄດ້ຫຼໍ່ລ້ຽງປະຊາຊົນເກືອບ 70 ລ້ານຄົນ ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງຕອນລຸ່ມ, ທັງເປັນບ່ອນເຮັດຢູ່ຫາກິນ, ຄ້າປະກັນສະບຽງອາຫານ ແລະ ໃຫ້ປະໂຫຍດຈາກລະບົບນິເວດ ທີ່ອຸດົມສົມບູນ. ບັນດາປະເທດໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງຕອນລຸ່ມ ໄດ້ປະສານສານ ລະດັບແມ່ນ້ຳຂອງ ທີ່ຕ່ຳ ໃນປີ 2019 ແລະ 2020 ແລະ ສ້າງຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນການເຮັດຢູ່ຫາກິນ.

“ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອກ້ອນໃໝ່ນີ້ ຈະຊ່ວຍແກ້ໄຂບັນຫາສິ່ງທ້າທາຍ ທີ່ພາກພື້ນຂອງພວກເຂົາ ກຳລັງປະເຊີນໜ້າຢູ່ ແລະ ຈະປະເຊີນໜ້າໃນອະນາຄົດ”, ກ່າວໂດຍ ທ່ານ ດຣ. ອັນ ພິສ ຮັດດາ, ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຄມສ ໃນພິທີເຊັນສັນຍາ ເຊິ່ງໄດ້ຈັດຂຶ້ນທີ່ ສຳນັກງານໃຫຍ່ຂອງ ກອງເລຂາ ຄມສ ໃນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ.

ທຶນດັ່ງກ່າວນີ້ ກວມເອົາໄລຍະເວລາ 4 ປີ ແຕ່ປີ 2021 ເຖິງປີ 2024 ເຊິ່ງຈະຊ່ວຍເພີ່ມ ຄວາມສາມາດຂອງ ບັນດາປະເທດສະມາຊິກ - ກຳປູເຈຍ, ສປປ ລາວ, ໄທ ແລະ ຫວຽດນາມ - ເພື່ອຕິດຕາມ ແລະ ປະເມີນ ສິ່ງແວດລ້ອມໃນແມ່ນ້ຳ ແລະ ປັບຕົວເຂົ້າກັບ ການປ່ຽນແປງຕ່າງໆທີ່ກຳລັງເກີດຂຶ້ນ.

ບັນດາວຽກງານສຳຄັນ ທີ່ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອນີ້ ປະກອບດ້ວຍ ການປັບປຸງຄວາມສາມາດຂອງ ບັນດາຕາໜ່າງເຄືອຂ່າຍ ການຕິດຕາມ ແລະ ການພະຍາກອນແມ່ນ້ຳ, ແລະ ການສ້າງຕັ້ງ ສະຖານນິຕິດຕາມແຫ່ງໃໝ່ ລຽບຕາມແມ່ນ້ຳຂອງ. ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້ານີ້ ຍັງຈະຖືກນຳໃຊ້ ເພື່ອປັບປຸງ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານສາທາລະນະ ກ່ຽວກັບ ໄພນ້ຳຖ້ວມ ແລະ ໄພແຫ້ງແລ້ງ ໂດຍການນຳໃຊ້ ເຕັກໂນໂລຊີທັນສະໄໝ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ລັດຖະບານ ໄດ້ຮັບຂໍ້ມູນ ທັນເວລາ ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ມາດຕະການຫຼຸດຜ່ອນຢ່າງເໝາະສົມ.

ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອກ້ອນໃໝ່ນີ້ ແມ່ນການຊ່ວຍເຫຼືອເພີ່ມຕື່ມຈາກ 3,9 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ ທີ່ລັດຖະບານປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ໄດ້ສະໜອງໃຫ້ ປີກາຍນີ້ ເພື່ອສົ່ງເສີມລະບົບພະຍາກອນ ໄພນ້ຳຖ້ວມແລະໄພແຫ້ງແລ້ງ ຂອງ ຄມສ. ປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ເປັນຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ຂອງ ຄມສ ມາເປັນເວລາຍາວນານ ນັບຕັ້ງແຕ່ປີ 2001 ແລະ ໄດ້ໃຫ້ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອ ຫຼາຍກວ່າ 21 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນ ການຄຸ້ມຄອງໄພນ້ຳຖ້ວມ ແລະ ໄພແຫ້ງແລ້ງ, ວຽກງານຊົນລະປະທານ, ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ.

“ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອເພີ່ມຕື່ມນີ້ ຈະຊ່ວຍໃຫ້ ຄມສ ສາມາດ ໃຫ້ບໍລິການ ໃນການຕິດຕາມ ແລະ ພະຍາກອນແມ່ນ້ຳ ໄດ້ຖືກຕ້ອງຂຶ້ນ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນຫຼາຍຂຶ້ນ ໃຫ້ແກ່ ສາທາລະນະ ແລະ ບັນດາປະເທດສະມາຊິກຂອງຕົນ”, ກ່າວໂດຍ ທ່ານ ເຄໂຊ ທາເກວະກາ, ເອກອັກຄະລັດຖະທູດຍີ່ປຸ່ນ ປະຈຳ ສປປ ລາວ ໃນພິທີເຊັນສັນຍາ ໃນວັນທີ 26 ກຸມພານີ້.

ປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ເປັນໜຶ່ງໃນຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ຫຼາຍສິບພາກສ່ວນ ທີ່ສະໜັບສະໜູນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແຜນຍຸດທະສາດໃໝ່ຂອງ ຄມສ. ແຜນຍຸດທະສາດດັ່ງກ່າວນີ້ ເປັນເຄື່ອງມືສຳຄັນ ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຍຸດທະສາດການພັດທະນາອ່າງ 2021 –

2030 ແລະ ແຜນຍຸດທະສາດ 5 ປີນີ້ ຈະຊ່ວຍບັນດາ 4 ປະເທດສະມາຊິກ ໃນການຮັກສາ ລະບົບນິເວດຂອງແມ່ນ້ຳ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃນການປັບຕົວ ຕໍ່ກັບ ໄພພິບັດຕ່າງໆ.

ຂໍ້ມູນສໍາລັບບັນນາທິການຂ່າວ:

ຄມສ ແມ່ນອົງການຈັດຕັ້ງ ລະຫວ່າງລັດຖະບານ ເພື່ອການສົນທະນາ ແລະ ການຮ່ວມມືລະດັບພາກພື້ນ ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ ຕອນລຸ່ມ, ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 1995 ຕາມສັນຍາແມ່ນ້ຳຂອງ ລະຫວ່າງ ປະເທດກໍາປູເຈຍ, ສປປ ລາວ, ປະເທດໄທ ແລະ ປະເທດຫວຽດນາມ. ອົງການດັ່ງກ່າວນີ້ ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນກົນໄກລະດັບພາກພື້ນ ເພື່ອການຮ່ວມມື ກ່ຽວກັບນ້ຳ ແລະ ທັງເປັນ ສູນ ກາງຄວາມຮູ້ ກ່ຽວກັບ ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນ້ຳ ເພື່ອການພັດທະນາຢ່າງຍືນຍົງ ໃນພາກພື້ນນີ້.

- ຈົບ -

ຖ້າຕ້ອງການຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່:

ທ່ານ ໂສພຽກ ແມ

ພະນັກງານປະຊາສໍາພັນ

ອີເມວ: sopheak@mrcmekong.org

ໂທລະສັບມືຖື/ວັອດແອັບ: +856-20-77779168

###